
MATASZ Zala Megyei Szervezete 

Beszámoló a 2022. évi munkáról 

2023. évi tervek 

 

BEVEZETÉS 

1./ A MATASZ Zala Megyei Szervezetének az év elején a COVID árnyéka, az év végén pedig a rezsi 

díjak elszállása befolyásolta hátrányosan. Ami állandó volt az egész év folyamán, az a FORRÁSHIÁNY. 

 

FŐ RÉSZ 

 

1./ Részt vettünk Zalaegerszeg város március 15-i megemlékezésén. 

2./ 2022. 05.21-én megtartottuk szokásos Honvédelem Napi megemlékezésünket Pusztaszentlászlón, 

Püspöki Grácián sírjánál. A rendezvény nagyobb volt már, mint a COVID legrosszabb éveiben, de a 

korábban elért színvonalat még nem sikerült újra elérnünk. 

A rendezvényre …,- Ft összeget költöttünk (koszorú) A megemlékezésen kívül tagjainkon kívül részt 

vett a 47. Honvéd Hagyományőrző Egyesület, a település vezetői, a Szent György Lovagren delegációja, 

illetve helyi lakosok. Az eseményről a Zalai Hírlap is tudósított. 

3./ Június hónapban fogadtuk a német partner szervezet képviselőit. A civil és katonai programokat jó 

előre leszerveztük, lefoglaltuk. A programokra …,- Ft központi támogatást kaptunk, amely a szükséges 

összeg töredékét tette ki. A …,- Ft támogatással elszámoltunk, a programok megvalósításához szükséges 

összeg hiányzó részét saját erőből pótoltuk. A helyőrség hősi halottai emlékművénél történt 

megemlékezésről a Zalai Hírlap is tudósított. A programokon a német partner szervezet képviselői, 

tagjaink, illetve családtagok vettek részt. 

2022. július hónapban 2 fővel részt vettünk a nagykanizsai német háborús temető felújításának 

ünnepélyes átadásán.  A MATASZ Elnökének felkérésére az országos szervezetet is képviseltük, a 

koszorú és útiköltség összege ránk maradt. 

4./ 2022. december hónapban tartottuk a NATO működéséről egy ismeretterjesztő előadást. A 

rendezvényre …,- Ft központi támogatást kaptunk mely kb 1/3-a a befizetett tagdíjunk egy éves 

összegének 80%-ából állt. Az eredti tervhez képest a rendezvény csökkentett programmal valósult meg 

(anyagi okok miatt) , ennek ellenére sikert aratott a tagjaink között. 

A Zala Megyei Kormányhivataltól …,- Ft támogatást kaptunk utazási költségre, mellyel időben 

elszámoltunk. A támogatásból 15 fő tagunk tudott részt venni kiránduláson, régi idők katonai helyszínén. 

 

2023. évre tervezett főbb feladatok 

Mellékelve táblázatos formában. 

Néhány gondolat a táblázathoz: 

Az idei évre 2 fő feladatot gondolt el a tagság. Az egyik a május 21-i megemlékezés élő történelem 

órával. Ennek érdekében már tettünk lépéseket, megnyertük az ügynek Dr. Négyesi Lajos ezredes Urat 



előadónak, illetve "élő illusztrációt" nyújt a zalaegerszegi 47. 47.Honvédzászlóalj Hagyományőrző 

Egyesület . A további lépéseket az anyagi lehetőségeink tudatában tudjuk felelősséggel megtenni. 

A másik fő feladatunk a német partner szervezetnél tervezett látogatásunk. Velük hosszú évek óta kiváló 

a kapcsolatunk, sok programot szerveztek nekünk (voltunk a Wilhelmshaven tengerészeti bázison,    

illetve egy szárazföldi és egy légi katonai bázison). Meghívásuknak eleget fogunk tenni. 

                                                                 

TAGLÉTSZÁM 

 

Néha esnek ki tagok elhalálozás, illetve egyéb okok miatt, de a létszám nem csökkent, mert lépett be új 

tag. Az elmúlt 5 évben 2 fő tagunk lépett ki.  

A létszám bővítése korlátozott, mivel a befizetett tagdíj ellenében a szűkös anyagi lehetőségek miatt 

megfelelő programot alig tudunk kínálni.  A 2022-es évre kapott … Ft központi támogatás szinte 

semmire sem elegendő. Nincs irodánk, a Kieg a lepusztult épülete miatt nem tud helyet biztosítani 

rendezvényeinknek sem. Nincs pénzünk postára, nincs pénzünk üzemanyagra, nincs telefonra, stb 

,gyakorlatilag semmire. 

Kapcsolattartás a Megyei VB titkárral, Toborzó Irodával jó, gyakorlatilag szinte napi. A Területvédelmi 

Zászlóaljjal is kiváló kapcsolatot ápoltunk, több programunkon is volt előadó a z.pk, azonban ők néhány 

éve Nagykanizsára települtek és az 50 km távolság gyakorlatilag áthidalhatatlan. 

Az önkormányzatokkal a kapcsolatunk kielégítő, azonban ők is évek óta anyagi gondokkal küzdenek. 

Szociális és hadisír gondozói tevékenységet nem tervezünk, ennek kb ezer oka van. 

Tanintézeti szerepvállalásra évekkel ezelőtt tettünk ajánlatot, azonban a zalaegerszegi SZKC saját 

tanáraival oldja meg a feladatot, számukra előnyös okok miatt. 

A gazdálkodás helyzetéről illetve az idei tervekről a táblázatok már korábban beküldésre kerültek. 

Nemzetközi viszonylatban régi kapcsolatot ápolunk a német Steinfeld Hausen-i tartalékosokkal, illetve 

a Horvát Tiszti Szövetség (HCZ) Koprivnica-Krizovacko Megyei szerveztével. 

A MATASZ Vas illetve Baranya megyei szervezeteivel veszünk részt alkalmanként a rendezvényeiken. 

Tisztelt Elnökség, amennyiben az évi …,- Ft központi támogatáshoz mi csak az elvárt 40 % -ot tudjuk 

csak odatenni, akkor az évi … Ft-ból 2023-ban már nem szabad csodát várni. 

A HS pályázatoknál mire döntés születik, onnan már képtelenség komoly programot megszervezni. 

Zalaegerszeg, 2023. február 01. 

 

                                                                                                                    Makkos István 

                                                                                                                              elnök 


